
ZAPISNIK 
Delovne skupine za krepitev sodelovanja med uporabniki in akademsko sfero 

24. 09. 2024 
 
Dnevni red: 
 
Dnevni red: 

1.) Pregled zapisnika in sklepov za predstavitev na razvojnem svetu 
2.) Nadaljevanje razprave in predlogi možnih ukrepov 
3.) Razno 

 
Prisotni: Igor Papič, Denis Đonlagić, Željko Knez, Tanja Mohorič, Sonja Šmuc, Simon Rečnik, Levin Pal, 
Marina Lukšič Hacin, Marjana Majerič, Martina Rauter, Natalija Stošicki  
 
Upravičeno odsotni: Matjaž Han, Emilija Stojmenova Duh, Tibor Šimonka, Vesna Nahtigal, Uroš Salobir, 
Iztok Švab 
 

Ad. 1.  Pregled zapisnika in sklepov za predstavitev na razvojnem svetu 

 
Predsednik ddr. Denis Đonlagić je predstavil sklepe s preteklih sej delovne skupine v tem letu: 

Sklep 1: Delovna skupina za krepitev sodelovanja med uporabniki in akademsko sfero predlaga 

Razvojnemu svetu RS, da pozove ARIS in Spirit, da se povežeta glede vzpostavitve RRI stičišča in preučita 

možnost njegove implementacije znotraj ARIS/IZUM. Prosimo za pripravo ocene stroškov v zvezi s 

potrebnimi finančnimi sredstvi.  

Sklep 2: Potrebno je uvesti mehanizme za dodatno vzpodbujanje aplikativnega znanstveno-

raziskovalnega dela v akademski sferi.  

Sklep 3: Aplikativnemu delu je potrebno dodeliti status, ki je primerljiv s statusom temeljnega 
raziskovanja.  
 

Vsi udeleženi odobravajo sklepe, sprejete na preteklih sejah delovne skupine in se strinjajo, da se jih 

predstavi na Razvojnem svetu RS 15. 10. 2024 

 
Ad 2. 2.) Nadaljevanje razprave in predlogi možnih ukrepov 
 

Sklepi tokratne seje delovne skupine: 

Sklep 4: Potrebno je revidirat definicijo aplikativnih projektov v okviru znanstvenega stebra ARIS.  

 

Sklep 5: Predloge rešitev vezanih na sklepa 2 in 3 pripravita KOsRIS in Rektorska konferenca, predloge 

vezane na sklep 4 koordinira in pripravi Aris. 

 

Sklep 6: Definira se predlog modelov za vzpodbujanje neposrednega sodelovanja med uporabniki in 

akademsko sfero. 

 

Vsi udeleženi odobravajo sklepe, sprejete na seji delovne skupine in se strinjajo, da se jih predstavi na 

Razvojnem svetu RS 15. 10. 2024 



Razprava se je osredotočila na konkretizacijo mehanizmov za spodbujanje aplikativnega 

znanstvenoraziskovalnega dela. Izpostavljene so bile naslednje točke: 

- Ugotovljeno je bilo, da je najprej potrebno uskladiti razumevanje pojma “aplikativni projekt”. 

- Potrebna je širša obravnava aplikativnih projektov, saj koncept TRL (Technology Readiness 

Level) ni univerzalno primerljiv v vseh znanostih. 

- Izpostavljena je bila problematika temeljnih projektov, kjer je članek pogosto edini rezultat, 

in potreba po tem, da se temeljne raziskave zaključijo z bolj konkretnimi rezultati. 

- Ugotovljeno je, da je včasih financiranje aplikativnih projektov s strani gospodarstva 

neustrezno, kar lahko vodi do nepopolnega sodelovanja. Potrebno je uvesti mehanizme, ki 

bodo zagotovili, da bodo podjetja dejansko sodelovala pri financiranju in izvedbi projektov. 

- Razpravljalo se je tudi o boljši definiciji aplikativnih projektov, saj je trenutno aplikativnost 

definirana v kontekstu prispevkov sofinancerskih deležev, ne pa same vsebine projektov. 

- Omenjena je bila konkurenčnost slovenskega gospodarstva v kontekstu Draghijevega 

poročila, kjer je bilo izpostavljeno, da je Slovenija približno 50% bolj ranljiva od povprečja EU. 

Pomembno je, da se najde načine za čim boljše in čim tesnejše sodelovanje med znanostjo in 

gospodarstvom. 

- Minister je predstavil zanj optimalno razmerje med 2 stebroma znotraj Arisa; znanstvenim 

stebrom in inovacijskim stebrom ter povedal, da se približujemo zaželjenima 2 % vlaganj v 

znanost in inovacije, a z realnim zaključkom, da bodo rezultati vidni šele čez 5-10 let.  

- Izraženo je bilo mnenje, da je pomembno kako se denar razporeja v projekte in da se nameni 

sredstva tistemu, kjer je verjetnost dviga produktivnosti in dodane vrednosti večja. Da se 

torej dela dodana vrednost, ter da obstaja povratna zanka. 

- Potekala je debata glede sistema znanstvene evalvacije, znanstvene odličnosti in odsotnosti 

primernega ovrednotenja za opravljeno aplikativno delo. 

- Podana je bila informacija, da se habilitacijski sistem prenavlja in je zastavljen v bolj 

kvalitativno smer, po zgledu EU razvitih držav. 

- V okviru spodbujanja večje aplikativnosti projektov, je bila omenjena možnost nadaljevanja 

bazičnega projekta z nastavki avtomatičnega nadaljevanja financiranja le z reevalvacijo ali 

delno evalvacijo, kar pomeni avtomatično nadaljevanje financiranja na višji stopnji TRL-ja. 

- Postavilo se je vprašanje kako od gospodarstva priti do raziskovalnih inštitucij, da bodo te res 

dovolj hitre, fleksibilne in odzivne.  

- Spomnili so tudi, kako koristno je informiranje o tem, kaj je realno pričakovati od akademske 

sfere, saj se pogosto pozablja, da raziskovalci niso razvojniki, temveč da je potrebna za to 

dodatna podpora. 

- Strinjali so se, da bi bilo dobro vzpostaviti prosto prehajanje kadra med raziskovalnim 

okoljem in gospodarstvom ter podati transparentno informacijo, koliko nekdo iz npr. 

raziskovalne sfere pričakuje za svoje delo.  

- Zaželjene so spodbude s strani države, da z delnim sofinanciranjem podpre bolj tvegane 

projekte. 

- Predlagana je bila vpeljava terminologije odprtega in zaprtega inoviranja, a nato 

preoblikovana v 6. sklep, za izpeljavo katerega se je zadolžila GZS. 

Ad. 3. Razno 

4. seja Razvojnega sveta Republike Slovenije bo potekala v torek, 15. oktobra 2024, ob 13.00 uri, v 

prostorih Vlade RS, Ljubljana, Gregorčičeva 27, velika sejna dvorana. 


